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                            PROCES – VERBAL 
Încheiat cu ocazia Şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal 

Tîrgu-Mureş din data de  2 iulie 2012 
 

 
 

S-a prezentat Sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului local 
municipal Tîrgu-Mureş  din data de  26 aprilie  201 2 şi Sinteza procesului verbal al  
Şedinţei  extraordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş  din data de  17 mai  
2012. 

La şedinţă sunt prezenţi 22 consilieri locali. Absentează domnul consilier Puiac 
Claudiu. 

Dl. consilier Torzsok: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi 
să deschid lucrările Şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş din 
data de 2  iulie 2012.  

In convocatorul publicat în mass-media a apărut un singur punct pe ordinea de zi 
- Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri in domeniul energiei termice în 
Tîrgu-Mures. Intre timp, în dosarele pe care le aveţi şi dvs. secretariatul a inclus o 
ordine de zi puţin mai amplă, motivat prin faptul de a da posibilitatea de a vota şi celor 
care nu au depus jurământul. De asemenea, s-a inclus problema comisiilor de 
specialitate a consiliului local, subiectul de bază – termia, precum şi trei deplasări în 
străinătate. 

Daca cineva doreşte să ia cuvântul înainte de ordinea de zi. 
Dl. consilier Briscaru: - am avut o întâlnire în cursul zilei de vineri, când am 

discutat în principiu cu o parte din executivul primăriei vis-a-vis de modul în care am 
dori sa se desfăşoare această şedinţă extraordinară de consiliu local şi am cerut unele 
documente obligatorii pentru astfel de propuneri pe ordinea de zi. Am văzut ca d-na 
Cioban ne-a pus la dispoziţie un material în care ne explică, că nu doreşte să ne pune la 
dispoziţie aceste documente solicitate, respectiv un punct de vedere tehnic, economic si 
juridic cu privire la situaţia creată vis-a-vis de sistarea apei calde. 

Vis-a-vis de introducerea în această formă a unor materiale pe ordinea de zi, e 
absolut ilegal felul în care s-a introdus în dosar un număr suplimentar de materiale. Noi 
am venit să discutăm în şedinţa extraordinar de consiliu vis-a-vis de problema furnizării 
apei calde în municipiul Tirgu-Mures şi nu pentru plecarea la festivalul ciorbei de peşte. 

  Dl. consilier Torzsok: - avem pe ordinea de zi depunerea jurământului de către 
un coleg de-al nostru, respectiv încetarea mandatului unui consilier şi validarea 
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mandatului altui consilier, pentru a da posibilitatea să participe cu vot şi luări de cuvânt 
în aceasta şedinţă.  

Vreau să vă consult dacă sunteţi de acord cu ordinea de zi dezvoltată propusă 
pentru şedinţa de azi. 

Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? - 5 voturi (Brişcaru C., Pui S., Loghin l.,  Sabău O., 

Sîmpălean D.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere   (Soos Z.) 
Ordinea de zi a fost aprobata cu 14 voturi pentru, 5 voturi împotrivă si  o 

abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Farcaş Ioan).  

1. Depunerea jurământului de către domnul consilier GOBOS GEZA CSABA: 

La primul punct avem depunerea Juramintului de catre dl. Gombos Geza Csaba 
care a lipsit de la sedinţa de constituire a Consiliului local. 

Dl. Gombos Csaba depune jurământul. 
2. Proiect de hotărâre privind  încetarea mandatului de consilier local al d-lui 

Todoran Liviu-Radu şi declararea ca vacant a unui loc de consilier local municipal, pe 
listele A.p.Ms. 

Dl. consilier Torzsok: - daca nu sunt observaţii, supun votului dv. proiectul de 
hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 1 abţinere   (Brişcaru C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19  voturi pentru  şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Farcaş Ioan).  

3. Proiect de hotărâre privind validarea unui mandat  de consilier local din partea 
Alianţa pentru Mureş  – P.D.L. 

Dl. consilier Torzsok: - supun votului dv. proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? – 1 abţinere   (Brişcaru C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru  şi o abţinere. 
Dl. Urcan Gheorghe depune jurământul. 

4. Proiect de hotărâre privind constituirea comisiilor de specialitate ale 
Consiliului local municipal şi alegerea membrilor acestora. 

Dl. consilier Torzsok: - având în vedere numărul total de consilieri aleşi în 22 
iunie 2012, cu scuzele de rigoare vreau să vă propun ca şi componenţă numerică a 
comisiilor, comisiile de buget, urbanism, comerţ, cultură să fie formată din 5 membri, 
iar comisia juridică să fie formată din 3 membri. 

D-na consilier Roman: - revin la acest proiect de hotărâre şi aş dori o rocadă 
între doi colegi consilieri  de la A.p.Ms., în sensul în care dacă dl. Urcan a fost validat 
ca şi consilier, aş propune să facă schimb cu dl. Gujan poziţia din comisia pentru 
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activităţi ştiinţifice, pentru a reveni în comisia de comerţ şi servicii publice, în care a 
activat şi în cei 4 ani de mandat anterior. Dânşii sunt de acord cu această soluţie, dacă 
dorim să punem şi amendamentul acesta. Dl. Gujan să treacă la comisia de cultură, iar 
dl. Urcan să intre în comisia de comerţ. 

Dl. consilier Peti: - grupul U.D.M.R. are următoarea propunere: d-na Karacsony 
Erdei Etel să  treacă de la comisia de comerţ, la comisia juridică. Subsemnatul, să trec 
de la comisia juridică, la comisia de buget. Dl. Kikeli Pal să treacă de la comisia de 
cultură, la comisia de comerţ. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - din partea U.S.L. aş vrea să propun următoarele 
modificări: dl. Loghin să treacă de la comisia de buget, la comisia de urbanism, dl. Pui 
Sebastian să treacă de la comisia de urbanism, la comisia de comerţ; dl. Sîmpălean Dan 
să treacă de la comisia de comerţ, la comisia juridică. Dl. Sabău Pop Aurelian să treacă 
de la comisia juridică, la comisia de  cultură. 

Dl. consilier Torzsok: - este peste numărul propus în careva din comisii? 
D-na secretar Cioban: - ar fi bine să aprobaţi mai întâi numărul de membrii în 

comisii, pentru că altfel avem mai mult de 5 membri, respectiv 3 la comisia juridică şi 
atunci, fie unul face parte din mai multe comisii, fie reduceţi, ca să ajungă. In unele 
avem mai mulţi, în altele mai puţini. 

  Dl. consilier Torzsok: - am făcut la început propunerea ca 4 comisii să fie 
formate din 5 membri, iar o comisie din 3 membri. Dacă sunt şi alte propuneri? 

Supun la vot această configuraţie a comisiilor, patru comisii să fie formate din 5 
membri, iar  comisia juridică să fie formată din 3 membri. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Propunerea a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Dacă propunerile care s-au făcut pentru comisii corespund cu numărul de 

membrii care s-au aprobat pentru fiecare comisie, supun la vot componenţa propusă 
pentru aceste comisii de specialitate. 

Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri în domeniul energiei termice 
din Municipiul Tg. Mureş: 
Dl. consilier Torzsok: - în dosarele dv. există expunere de motive, proiect de 

hotărâre cu 4 articole şi nişte informări. 
Dl. consilier Brişcaru: - revin la solicitarea adresată executivului să intre în 

legalitate cu întocmirea materialelor supuse dezbaterii şi aprobării consiliului local 
municipal. Din nou avem o expunere de motive neînsuşită de nicio persoană care să 
aibă calitatea în acest sens, pentru că nu o semnează nimeni, iar în al doilea rând, nu 
avem avizul conducerii executivului primăriei la nivel de primar sau viceprimar  pe 
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această expunere de motive, cu atât mai mult cu cât problema pusă în discuţie în acest 
moment e una de un larg interes în comunitate. Avem un material care nu îndeplineşte 
în nici un fel condiţiile de formă şi de fond pentru supunerea lui în dezbatere la 
consiliul local. 

Dl. consilier Peti: - tema supusă dezbaterii este foarte actuală şi de trei 
săptămâni suferă mii de familii din acest motiv. În schimb, am discutat cu foşti colegi 
din consiliul local, deoarece considerăm de responsabilitatea consiliului local situaţia în 
care ne aflăm şi să găsim o soluţie în interesul comunităţii. Concluziile la care am ajuns 
după aceste discuţii, pot fi sumarizate în felul următor: consiliul local a aprobat un caiet 
de sarcini pe baza căruia în 2010 s-a încheiat contractul de delegare a gestiunii. În 
conformitate cu obligaţiile legale am aprobat zona de energie termică unitară, am 
aprobat subvenţia care poate fi plătită pentru consumatorii din sistemul de termoficare,  
cred că ne-am făcut datoria. Situaţia care a rezultat în urma execuţiei şi implementării 
acestui contract de delegare, deja depăşeşte atribuţiile noastre. Nu suntem responsabili 
că s-a ajuns în această situaţie, nu suntem foarte clarificaţi de situaţia juridică de după 
rezilierea contractului şi exact ce trebuie să facă şi cine este responsabil în aceste 90 de 
zile post-contractuale, nu putem luat act de rezilierea acestuia  pentru că nu cunoaştem 
motivele care au dus la reziliere, în schimb cunoaştem bine legea şi suntem foarte 
responsabili. Este un compartiment energetic în cadrul primăriei, care cu o bună 
gospodărire a resurselor umane poate face faţă solicitării de a prelua pe o perioadă dată 
furnizarea energiei termice, dacă aşa se va lua decizia, fiindcă toţi avem acelaşi interes 
să deblocăm această situaţie. Nu suntem de acord cu înfiinţarea unei comisii formate 
din consilieri locali, pentru că nu este treaba consiliului local. 

D-na viceprimar Ciotlăuş: - vineri la şedinţa comisiilor reunite am stabili ca azi 
la 8,30 să primim fiecare dintre noi materialele solicitate, respectiv raportul tehnic, 
raportul juridic, pe care nu le-am primit, am primit alte documente care nu ţineau loc de 
ceea ce am solicitat.   

Expunerea de motive prezentată vineri în comisie şi azi in plenul consiliului, nu 
conţine măsura urgentă şi soluţia pe care municipalitatea ar trebui sa o ia cu privire la 
reconectarea furnizării gazului în vederea furnizării apei calde. Delegatul gestiunii 
respectiv E-star, nu exonerează  obligaţia legala a administraţiei publice locale de a 
furniza acest serviciu. Soluţia urgentă este aceea de a dispune furnizorilor de utilităţi, 
chiar şi cu sprijinul Prefecturii, eu azi am făcut o sesizare şi la Prefectura, chiar si cu 
sprijinul A.N.R.S.C., am făcut sesizare vineri, dânşii au luat azi în discuţie situaţia de la 
Tîrgu-Mureş urmând să ne comunice ce este de făcut, precum si eu dialog in vederea 
negocierii cu E-on Gaz.  

In conformitate cu Legea 325/2006 si Legea 51/2006, este posibilă soluţia pe 
care eu am susţinut-o vineri în comisie şi aceea de a nu externaliza acest serviciu către 
Locativ, ci de a  fi preluat în cadrul departamentului energetic care este deja constituit 
în cadrul municipalităţii. Astfel, cred că este vremea ca administraţia publica locală să-
şi asume o data furnizarea acestui serviciu public către populaţie. 
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Dl. consilier Torzsok: - doriţi deschiderea unor discuţii cu furnizorii de utilităţi 
electrica, gaz, în vederea continuării serviciului cu E-star sau optaţi pentru varianta 
propusă şi  înţeleasă de mine, adică înfiinţarea unei direcţii  în cadrul primăriei? 

D-na viceprimar Cioltăuş: - propun luarea unor masuri urgente pentru 
reconectarea gazului in sistem. Cred ca e cel mai important lucru pe care îl aşteaptă 
populaţia de la noi, după care vom vedea în instanţa cine e vinovat, Primăria Tîrgu-
Mures sau E-Star. Vinovaţii sau soluţiile de continuare a serviciului ulterior, se vor 
discuta  si pune în aplicare conform legii.  

Dl. consilier Torzsok: - nu vreau sa port polemica aici la prezidiu, numai ca 
pentru a reconecta gazul, trebuie şi un operator. Fie rămâne E-Star şi nu ştiu prin care 
măsuri putem veni sa furnizeze mai departe serviciu, ori înfiinţăm acea direcţie în 
cadrul primăriei.  

D-na viceprimar Cioltaus: - ANRSC-ul şi legea prevede că poate să rămână în 
gestiune directă a primăriei acest serviciu şi nu cred că cineva aşteaptă acum ca noi să 
înfiinţăm o societate ulterior şi să mai aşteptăm 2-3  luni să nu furnizăm apă caldă în 
sistem. 

Dl. viceprimar Maior: - concret, ce propuneţi d-na viceprimar? 
D-na viceprimar Cioltaus: - concret, propun să luăm măsuri urgente de 

reconectare a gazului în sistem. Cred că aparatul executiv şi conducerea de până acum a 
instituţiei trebuia să facă acest lucru, nu să vină cu nişte soluţii de viitor care să nu aibă 
în vedere faptul că azi în Tîrgu-Mureş există 6 mii de familii care nu beneficiază de apă 
caldă în sistem. 

 Dl. viceprimar Maior: - cu toată stima, concret, ce ne propuneţi? Ce votăm? 
Materialul existent sau altceva? 

Dl. consilier Brişcaru: - aş dori să revenim la fondul discuţiei, la starea de fapt 
existentă în acest moment şi soluţiile propuse, şi eu cred că cel mai bine ar fi ca 
primăria să fie în interior cea care gestionează prin intermediul unei direcţii specializate 
serviciul de termie în municipiul Tîrgu-Mureş atâta cât el a mai rămas, dar aş vrea să 
revenim, fiindcă până se înfiinţează, indiferent de forma care vom accepta-o la final, să 
ia fiinţă un astfel de serviciu în interiorul Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş sau într-o 
societate comercială sau regie aflată în subordinea consiliului local, ne aflăm de patru 
săptămâni în situaţia în care 7 mii de familii nu au apă şi avem un contract încheiat între 
Primăria Tîrgu-Mureş şi această societate comercială care a înţeles unilateral să anunţe 
Primăria Tîrgu-Mureş că nu mai furnizează apă caldă în sistem şi în unele dintre 
situaţii, aşa cum se întâmplă în cazul blocurilor ANL, a sistat inclusiv  gazul, pentru că 
nu am înţeles de ce, eu sunt operatori şi de gaz la unele din blocurile din municipiul 
Tîrgu-Mureş. Aş reveni la contractul nr. 301/26.10.2010, vis-a-vis de faptul că ar trebui 
ca de urgenţă Primăria municipiului Tîrgu-Mureş  să scape de timiditatea care o 
caracterizează în relaţia cu partenerul său contractual şi să depună toate diligenţele 
inclusiv prin instanţele de judecată, pentru reluarea apei calde în sistem. Art. 23 alin. 5 
din contractul încheiat între Primăria municipiului Tîrgu-Mureş şi această societate 
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comercială prevede că: „în caz de încetare a contractului de gestiune delegată sau 
ajungerii la termen, delegatul are obligaţia de a asigura continuitatea serviciului public 
de alimentare cu energie termică până la preluarea de către delegatar, dar nu mai mult 
de 90 de zile”. Suntem în situaţi în care de 4 săptămâni Primăria municipiului Tîrgu-
Mureş nu face nimic pentru reluarea acestui serviciu, deşi poate obliga partenerul 
contractual  conform acestui contract la furnizarea serviciului şi vine şi propune 
consiliului local nişte soluţii care nu sunt dintre cele care să deblocheze situaţia, pentru 
că aceste soluţii propuse de către Primăria Tîrgu-Mureş  consiliului local doar cu titlu 
de a pasa responsabilitatea în curtea consiliului local, nu vor rezolva imediat problema 
apei calde în municipiul Tîrgu-Mureş. Dacă s-ar dori rezolvarea acestei probleme, cel 
mai simplu ar fi ca imediat prin intermediul executivului primăriei, aşa cum ar fi fost de 
aşteptat în 4 săptămâni,  acest lucru să se fi întâmplat pe baza acestei prevederi 
contractuale şi a legii care reglementează exact acelaşi lucru referitor la condiţiile de 
încetare unilaterală a unor astfel de contracte între beneficiarul unui astfel de serviciu şi 
cel care prestează un astfel de serviciu. Cel mai degrabă ar trebui ca Primăria Tîrgu-
Mureş să-şi în serios rolul de parte a acestui contract şi să treacă la executarea 
contractului imediat, pentru că dacă nu, ne vom în situaţia în care până organizăm un 
astfel de serviciu populaţia din municipiul Tîrgu-Mureş să rămână fără apă caldă în 
continuare, ori aici e vina exclusivă şi responsabilitatea exclusivă a Primăriei 
municipiului Tîrgu-Mureş. 

D-na consilier Roman: - cred că târgumureşenii ar trebui să fie foarte mândri că 
au consilieri locali care se preocupă în asemenea măsură ca apa caldă să le revină, cel 
puţin la nivel declarativ; fiecare pronunţă cifrele. Haideţi să vedem concret ce facem, 
pentru că la nivel declarativ e clar că suntem foarte bine puşi la punct cu declaraţiile. La 
nivelul concret eu în mapă găsesc un singur proiect de hotărâre. Dacă acest proiect de 
hotărâre nu convine, vreau altul pe care să-l analizez, dacă are cineva o propunere 
concretă, şi pe care să-l votez. Vis-a-vis de ceea ce spune d-na viceprimar, să vorbim cu 
E-on Gaz. Ţin să vă spun că eu am fost la 10 întâlniri cu E-on Gaz, la un moment dat 
prin 2010 şi nu o să dea drumul la gaz. Asta vă spun eu de acum fără să mai mergeţi 
până acolo. E-on nu o va face, e companie privată şi deocamdată chiar face ce doreşte 
conform legii din România care nu-l obligă să dea drumul la gaz. Veniţi cu ceva concret 
în afara proiectului pe care îl avem. Deocamdată, eu văd un proiect care supune ce să 
facem. Dacă aveţi alte opinii, propuneţi proiectul, să vedem ce facem altceva. 

Dl. consilier Torzsok: - îmi permit o singură precizare d-lui Brişcaru, la aceste 
blocuri ANL, nu ştiu din vina cui, dar nu s-au făcut contorizări de gaz pentru 
apartamente. Un singur contor de gaz există pe blocuri, sigur o dată având datorie, s-a 
închis la contor. 

Dl. consilier Brişcaru: - în mod normal, dacă e să ne uităm în Legea 215/2001 
acest material nu există.  Legea spune aşa: „iniţiativă în consiliul local are executivul 
sau consilierii, în cazul în care executivul are iniţiativă cu privire la introducerea pe 
ordinea de zi a unui material, acesta e însoţit de un raport de specialitate al 
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compartimentului de specialitate din  cadrul Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş şi este 
vizat însuşit la nivel de conducere a acelui compartiment, şi la fel avizat de către 
conducerea executivă”. Inţeleg că dl. primar nu e în localitate, dar avem viceprimari în 
funcţie care dacă ar fi fost de acord cu soluţiile propuse în acest material ar fi avizat 
acest material, pentru a putea intra în şedinţa extraordinară. Aşa cum e el întocmit, am 
lucrat în administraţie şi niciodată nu am văzut un material întocmit în acest fel. De 
când am studiat materialele de administraţie publică, expunerile de motive, proiectele 
de hotărâri, niciodată nu am văzut un astfel de material. Este o singură semnătură pe 
care scrie consilier, neînsuşit şi neprimind din partea niciunui compartiment de 
specialitate suport, cu atât mai mult  cu cât pe această expunere de motive în aceste 
condiţii mai există şi o viză de legalitate pe proiectul de hotărâre. Nu îndeplineşte în 
nici un fel condiţiile prevăzute de lege, un astfel de material pentru a fi supus dezbaterii 
în consiliul local. 

Dl. consilier Torzsok: - aveţi vreo propunere concretă? 
Dl. consilier Brişcaru: - ca materialul să fie însuşit conform legii. Să fie însuşit 

de o persoană, de compartimentul de specialitate din primărie şi vizat de primar sau de 
viceprimarii municipiului Tîrgu-Mureş. 

Dl. consilier Torzsok: - doriţi această asumare de răspundere înainte de supune 
votului? 

Dl. consilier Brişcaru: - să fie însuşit de o persoană, de compartimentul de 
specialitate din primărie. 

Dl. consilier Torzsok: - sunt de acord cu dv. numai că aşteptam propuneri. 
D-na secretar Cioban: - într-adevăr nu există niciun nume, dar este iniţiat de dl. 

Maior care are calitatea de consilier şi la începutul discursului dvs. foarte pertinent, aţi 
răspuns sigur: poate propune proiecte de hotărâri. Dacă consilierii propun proiecte de 
hotărâri şi studiaţi în acest sens regulamentul, nu este nevoie de nicio însuşire din partea 
executivului.  

Dl. viceprimar Maior: - îmi pare rău că mai trec două ore şi nu venim cu nimic 
concret. Aveţi numai o semnătură fiindcă aţi dorit la ora 8 să ridicaţi materialele şi 
atunci, am rugat consilierii locali de la PD-L să semneze înainte de şedinţă materialul în 
original. Ce aveţi dvs. acolo e o singură semnătură pentru că la 7,30 nu puteam să aduc 
toţi consilierii să semneze şi să-şi asume un material, atâta timp cât dvs. aţi vrut la ora 8 
să-l aveţi în mape. Aveţi semnătura mea pe el, de întocmit l-a întocmit împreună cu 
mine dl. Csegzi. 

Dl. consilier Peti: - subliniez termenul de responsabilitate. Acele familii prea 
puţin sunt interesate de dezbaterile noastre de azi, ei doresc să soluţionăm această 
problemă. Eu vin cu o propunere concretă vis-a-vis de acest proiect de hotărâre: se 
scoate art. 1 şi art. 3 integral, iar art. 2 şi art. 4 se reformulează conform următoarelor: 

Art. 2. Se aprobă demararea demersurilor legale pentru ca direcţia energetică din 
cadrul primăriei să poată asigura la momentul necesar furnizarea energiei termice în 
sistem centralizat. 
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Art. 4. De executarea prezentei hotărâri răspunde primarul prin direcţia de 
specialitate. 

D-na secretar Cioban: - e frumos ca şi formulare, numai că nu se poate opera 
pe sistem. Cine operează pe sistem are nevoie de licenţă. Ca să obţii licenţă, ai nevoie 
de îndeplinirea  unor condiţii, inclusiv angajarea de specialişti. Ca să angajezi 
specialişti, trebuie să poţi din punct de vedere legal, ori dvs. aveţi în mapă, şi de acolo 
rezultă toate actele normative care nu ne permit la ora actuală să angajăm persoane, din 
cauza celor două ordonanţe care sunt în vigoare, de reducere a cheltuielilor bugetare, 
chiar dacă aceste posturi există şi s-ar putea ocupa; dar nu le putem ocupa în condiţiile 
legii. De aceea s-a ajuns la această propunere  de a înfiinţa acest birou prin SC Locativ 
SA, care poate obţine licenţă, poate angaja specialişti. La biroul energetic nu sunt  
atâtea persoane cât prevăd criteriile de la ANRSC pentru a putea obţine licenţă. În acele 
criterii sunt prevăzuţi tot felul de specialişti în  anumite specialităţi, care trebuie 
angajaţi şi apoi să obţinem licenţă. Nu se poate obţine licenţă pe Biroul energetic care 
este acum. Ei doar urmăreau realizarea acestui contract, nicidecum îndeplinirea  în 
detaliu, ca specialişti, a acestui lucru. Dacă dvs. aşa propuneţi, nu facem nimic. Avem o 
hotărâre în plus care nu se alege cu nimic, pentru că nu se va putea obţine licenţă şi 
reporni sistemul. 

Dl. consilier Torzsok: - cu permisiunea dv. vreau să precizez că atât Locativul 
cât şi această direcţie ar trebui să obţină licenţă. Problema licenţei se pune la fel şi la 
Locativ şi la direcţia respectivă. 

În al doilea rând, dvs. conform legii, puteţi da în gestiune directă sau lua în 
gestiune directă această avere şi să furnizaţi serviciul. Problema personalului, cred că 
Tîrgu-Mureşul este într-o situaţie atipică. Situaţia atipică trebuie tratată atipic, mers 
până la minister şi obţinând derogare pentru personal. 

Eu am concluzionat trei propuneri:  a domnului Peti, a doamnei viceprimar, eu 
am tradus-o într-o propunere de direcţie, e cam acelaşi lucru, iar dl. Brişcaru propune 
continuarea şi luarea de măsuri juridico-contractuale faţă de E-Star pentru a relua 
prestarea serviciului în cele 90 de zile, conform contractului existent azi.  

Dl. consilier Brişcaru: - doar o precizare, sunt de acord cu propunerea ca acest 
serviciu să fie gestionat în interiorul Primăriei Municipiului Tîrgu-Mureş, într-o astfel 
de structură, dar cred că în acest moment, până când toate lucrurile vor intra în normal 
instituţional vorbesc, până când se obţine licenţa, până se creează serviciul, până se iau 
derogările necesare, cred că ar trebui pusă presiune de urgenţă pe partenerul 
contractual, pe această prevedere a contractului şi pe lege ca să dea drumul la apa caldă. 
90 de zile. 

Dl. consilier Pui: - doar o remarcă, la ora 9 nu exista nici un material. 
Dl. consilier Torzsok: - avem o propunere mai concretă a d-lui Peti, la care s-a 

raliat şi d-na viceprimar şi dl. Brişcaru, care presupune eliminarea art. 1 şi 3, 
reformularea art. 2 în sensul înfiinţării acestei direcţii în cadrul primăriei, respectiv de 
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responsabilitate se însărcinează dl. primar prin compartimentul de specialitate al 
primăriei. 

Dl. Csegzi: - doresc să atrag atenţia că pentru a putea obţine licenţa de operare, 
avem nevoie de cel puţin 16 persoane. Avem deja lista celor care prin concurs au 
posibilitatea şi specialitatea ca să participe la programul acesta de autorizare. Primăria 
nu poate angaja acest număr de personal şi de aceea s-a mers pe varianta cu SC Locativ 
SA. ştiţi bine ca si atunci când s-a început procedura de insolvenţă la Energomur a 
trebuit să facem angajări, tot prin acesta metodă am reuşit sa aducem specialişti în 
primărie, cu care am lucrat până în prezent şi cu care dorim să ducem munca mai 
departe, dar mai avem nevoie de cel puţin 14 persoane. Nu putem face angajări, dacă 
luaţi această decizie, e o situaţie fără ieşire pentru soluţionarea problemelor. 

 Dl. consilier Torzsok:  - domnule Csegzi, din data de 8 iunie de când a  dat 
notificare de reziliere E-star Mureş Energy, câte adrese aţi trimis la ministerul  de 
interne pentru a  debloca această situaţie atipică pentru 6 mii de oameni. 

Dl. Csegzi: - către dânşii nu am trimis, am trimis în altă parte, e o situaţie 
generală în România, e o problemă generală la instituţiile de stat, nu e vorba numai 
despre Tîrgu-Mureş, ştiţi foarte bine că am putea să angajăm 10 persoane şi să trimitem 
în şomaj 70, fiindcă raportul este de 1:7 în momentul de faţă. 

Dl. consilier Torzsok: - vis-a-vis de general, mai spuneţi-mi un oraş care la ora 
actuală e în această situaţie a Tîrgu-Mureşului. 

Dl. Csegzi: - Bucureşti, de exemplu. 
Dl. consilier Torzsok:  - s-a reziliat contractul în Bucureşti? 
Dl. Csegzi: -  nu s-a reziliat, sunt în prag de faliment. 
Dl. consilier Torzsok: - e puţin altfel. 
D-na viceprimar Cioltaus: - este o situaţie de urgenţă şi cu siguranţă  nu ne 

absolvă de obligativitatea furnizării serviciilor publice în mod continuu şi permanent. 
Domnule Csegzi, vreau să spun că aparatul executiv şi fosta conducere a instituţiei nu a 
făcut absolut nimic în acest sens şi aveaţi obligaţia  legală de a informa ANRSC-ul 
despre o astfel de situaţie la Tîrgu-Mureş. Astăzi, într-o convorbire telefonică după ce 
am transmis  vineri situaţia de la Tîrgu-Mureş, am aflat că aveam obligaţia de a le 
transmite şi lor acest lucru. Ei nu au ştiut; pentru a ne putea da soluţii şi ne vor da în 
cursul zilei de azi, soluţii. 

Dl. Csegzi: -  am propus şi în acest material tocmai de aceea ca să analizăm sau 
să analizaţi dvs. situaţia şi v-am rugat şi vineri la şedinţa de lucru ca să încercăm să 
separăm faza de dinainte, de faza de după. Dacă doreşte consiliul local să dăm apă caldă 
cât mai repede consumatorilor, atunci noi vedem ca soluţie una din cele două variante 
care s-au argumentat în acest material. Dacă dvs. vedeţi alte soluţii, e dreptul dv. să 
votaţi acea variantă. Eu v-am atras atenţia că este un drum  fără ieşire, dacă mergem pe 
acea variantă. 
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D-na viceprimar Cioltăuş: - era obligaţia legală a executivului de a asigura 
furnizarea apei calde pe raza municipiului Tîrgu-Mureş,  nu a consiliului local. 
Consiliul local eventual vine acum să ne scoată din starea de urgenţă. 

Derogare pentru numărul de personal şi o reorganizare urgentă într-o situaţie de 
urgenţă la Tîrgu-Mureş, este mult mai posibilă. 

Dl. consilier Soos: - permiteţi-mi să menţionez referitor la forţa de muncă, că 
printr-o firmă de intermediere a forţei de muncă, se pot angaja chiar mâine 20 de 
persoane  dacă primarul sau executivul este de acord şi este absolut legal. Asta nu este o 
piedică până se rezolvă problema printr-o situaţie de urgenţă obţinută de la Guvern. 
Asta nu ar fi o piedică. 

Dl. consilier Brişcaru: - primăria are posibilitatea şi trebuie să facă pe decizia 
consiliului local ceea ce se stabileşte în această şedinţă cu privire la demersurile pe care 
în interior trebuie să le realizeze.  

Revin la contractul încheiat şi la paşii care trebuie făcuţi de urgenţă pentru 
reluarea apei şi aş ruga colegii să se uite în contractul pus la dispoziţie, la art. 24, 
punctul 6, „în cazul nerespectării de către delegat a obligaţiei de a asigura continuitatea 
prestării serviciului în condiţiile stabilite prin prezentul contract la art. 12 lit. ş, acesta 
datorează delegatarului daune interese în cuantum  de 50 mii euro”. Intrebarea mea e, 
până în acest moment pe această clauză sancţionatorie pentru cel care nu furnizează de 
4 săptămâni serviciul în Tirgu Mures, s-a făcut vreun pas?  

Dl. consilier Torzsok:  - revin la propunerea de a vota materialul cu 
modificările citite si propuse de dl. Peti si agreate de dl. Brişcaru si d-na viceprimar. 

Supun la vot forma propusă a  hotărârii, propunerile d-lui Peti, agreate de dl. 
Brişcaru si d-na viceprimar.. 

Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? - 3 voturi  (Farcaş I., Urcan Gh.,  Matei D.) 
Cine se abţine? – 3 abţineri   (Gujan L., Roman I., Maior C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru, 3 voturi împotrivă si  3 abţineri. 
D-na consilier Roman: - acum că s-a ajuns la o propunere agreată de cei care 

deţin majoritatea în consiliul local, vreau să văd în câte zile vom avea apă caldă, fiindcă 
am plecat de la acest lucru, că trebuie să vină apa caldă, nu de forma materialului care 
este sau trece sau nu de plenul consiliului local şi în cazul în care departamentele de 
specialitate din primărie ne vor spune peste o săptămână  că ceea ce am votat acum nu 
funcţionează pentru că legea spune şi le dă lor dreptate, să văd cine-şi asumă 
responsabilitatea pe acest lucru şi aceeaşi întrebare, când vine apa caldă. 

Dl. consilier Brişcaru: - doamna Roman, dv. ne puneţi pe noi consilierii într-o 
situaţie în care pasaţi din nou responsabilitatea. Vinovaţi pentru această situaţie, pentru 
neexecutarea contractului dintre părţi, sunt cei din  Primăria Tîrgu-Mureş în frunte cu 
primarul. 

Dl. consilier Benedek: - pe oameni nu-i interesează aceste discuţii politice. 
Trebuie să se poată găsi o rezolvare. La Locativ există personal, trebuie detaşat în 
cadrul primăriei să înceapă să facă demersuri şi să rezolve problema. 
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Dl. consilier Maior: - domnule Brişcaru, eu cred că ar fi bine să ne delimităm de 
politic şi să lucrăm pentru Tîrgu-Mureş. Eu cred că aşa ar fi mai bine. Circul, la 
televizor, la ziar. Domnule Peti, că sunteţi aşa bun jurist, cum îi angajăm pe acei 15 
oameni profesionişti, ca să putem începe de mâine munca, dacă nu aţi vrut să-i angajăm 
la Locativ? 

Dl. consilier Peti: - nu mă consider  un jurist excepţional, dar unul care citeşte şi 
se documentează foarte mult. Nu deţin eu adevărul suprem, dar dacă mă provocaţi, vă 
pot da câteva soluţii şi sper  să le puneţi în aplicare. Legea vă permite să detaşaţi 
personal, acest lucru e clar. A doua soluţie, există precedent când s-au făcut excepţii. 

Domnule Maior, dvs. sunteţi executiv şi m-aţi întrebat ce soluţii există. După 
cunoştinţele mele, există posibilitatea de a detaşa personal specializat, iar a doua soluţie 
posibilă, este de a obţine derogare de la acele acte normative şi vă spun singur că există 
deja precedent. 

D-na secretar Cioban: - dacă discutăm de precedent Locativ, atunci ar trebui să 
lăsaţi art. 2 reformulat, ca şi Locativul urmare unei şedinţe AGA aşa acum aţi făcut şi 
data trecută, să poată modifica organigrama, să poată organiza personal, să mărească 
fondul de salarii. Dacă art. 2 parţial din el ar rămâne, fiind SC locativ SA, s-ar putea 
face procedural acest lucru, urmat de o şedinţă AGA în care dvs. să aprobaţi 
organigrama, fondul de salarii, etc., iar ulterior, acele persoane să fie detaşate la 
primărie. Dacă aţi eliminat cele două articole, nu se mai poate. 

Dl. consilier Peti: - îmi cer scuze, dar se vede că toţi purtaţi cu mine aceste 
discuţii. In ce priveşte Locativul, este vorba despre patrimoniul oraşului. Este vorba 
despre locuinţe, blocuri ANL, spaţii comerciale, care nu putem să riscăm. Vine o bancă 
ce pune o ipotecă asupra acestor bunuri care aparţin patrimoniului şi cetăţenilor 
târgumureşeni. Ce asigurare poate da executivul azi, după două contracte care nu s-au 
realizat, după două contracte pe termoficare?  Vineri s-a spus foarte clar, după părerea 
dvs. nu este viabilă din punct de vedere economic sistemul de termoficare aşa cum este 
astăzi. Ce garanţii ne puteţi oferi că dacă ar primi SC Locativ SA delegarea de gestiune 
a serviciului, nu am risca în nici un fel patrimoniul oraşului? 

6. Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în 
valută pentru o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu-Mureş şi a Consiliului local, 
care se va deplasa la Budapesta,  în perioada 19 – 21 august 2012: 

Dl. consilier Torzsok:  - supun la vot proiectul de hotărâre propus. 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? - 6 voturi  (Brişcaru C., Loghin L., Sabău A., Ciotlăuş I., 

Pui S., Simpălean D.) 
Cine se abţine? – 2 abţineri   (Maior C., Soos Z.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru, 6 voturi împotrivă şi  2 abţineri. 
Dl. consilier Brişcaru: - am o întrebare fiindcă văd că se tot pleacă, 6 mii de 

oameni nu au apă caldă, de ce trebuie să meargă angajaţii primăriei  la Festivalul 
ciorbei de peşte? Pe banii şi ai celor 7 mii care stau fără apă caldă. 

Dl. consilier Maior: - dvs. hotărâţi dacă se doreşte să se plece sau nu. Aveţi 
materialul în faţă şi votaţi: da sau nu. Dacă nu doriţi, nu se merge, dacă doriţi ca tot ce 
s-a construit timp de 25 de ani, toate legăturile, sau aveţi ceva cu Ungaria. Am înţeles 
că reprezentaţi şi în instanţă vis-a-vis de şcoala respectivă.  
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Dl. consilier Brişcaru: - asta e o interpelare de tip ciorbă. Care e raţiunea pentru 
care, urmare invitaţiei primite de la Primăria municipiului Baja, o delegaţie formată din 
4 persoane din partea municipiului şi a consiliului, va participă la festivalul ciorbei 
pescăreşti care va avea loc între 13 şi 15 iulie 2012. 

D-na consilier Roman: - aceeaşi întrebare am adresat-o şi eu în primul an de 
mandat. Intervenţia mea va fi mai lungă, dar nu ironică. Mai multă explicaţie în afară de 
faptul că e dată domnilor colegi consilieri şi doamnei colege consilier, cei care sunt mai 
noi în consiliu, este bine şi pentru colegii din presă să ştie acest aspect, pentru că de 
multe ori va fi folosită această deplasare sau alta, ca argument în momentul în care nu 
vom avea apă în oraş sau nu vom avea o stradă asfaltată, etc. De ce e important să 
participăm? Tîrgu-Mureş şi-a dezvoltat în decurs de 20 de ani nişte relaţii a căror 
oportunitate sau importanţă nu este menirea mea să o comentez. Aceste relaţii se 
bazează pe reciprocitate, în sensul în care delegaţii din respectivele oraşe vin la Tîrgu-
Mureş, târgumureşeni merg acolo. In general, festivalurile de ciorbă,  festivalul de 
cultură, artă şi activităţi maritime, reprezintă zilele acelui oraş cu care noi avem relaţii. 
La prima vedere participarea noastră în astfel de locuri este o risipă de bani pentru unele 
persoane, poate să şi rămână risipă de bani pentru unele persoane, dar rareori şi din ce 
în ce mai des se întâmplă ca oamenii  din respectivele comunităţi care ajung la Tîrgu-
Mureş tocmai în urma acestei reciprocităţi, să iniţieze nişte activităţi care sunt benefice 
pentru oraş, schimburi de experienţă pentru elevi, persoane care vin şi ne arată cum sunt 
construite parcurile la ei şi alte lucruri. 

Avem două opţiuni: să nu mai mergem nicăieri, şi asta va spune un consilier 
local care vreme de 4 ani nu a participat la nicio delegaţie, sau să mergem. Oprirea ar 
însemna izolare. Depinde de opţiunile noastre a tuturor. 

7. Proiect de hotărâre cu privire la aprobarea deplasării unei delegaţii din partea 
Municipiului Tîrgu-Mureş şi a Consiliului local, la Baja/Ungaria, în perioada 13 - 15 
iulie 2012. 

Dl. consilier Brişcaru:- suma alocată e de 3200 euro pentru plecarea la acest 
festival al ciorbei. Cred că e important şi e oportun să discutăm în şedinţele de consiliu 
local dacă se pleacă. Următoarea cheltuială  e de 3 mii euro la alt festival. Dacă din 
banii oraşului e oportun să cheltuim mii de euro pentru a pleca la festivaluri care nu 
reprezintă nimic decât concedii de bani publici pentru angajaţi şi pentru alţii. 

Oricâtă morală mi-aţi face, nu puteţi să-mi explicaţi că vom rămâne în izolare 
dacă nu mergem la festivalul ciorbei pescăreşti. 

Dl. consilier Torzsok:  - supun la vot proiectul de hotărâre propus. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? - 6 voturi  (Brişcaru C., Loghin L.,  Sabău A., Ciotlăuş I., 

Pui S., Simpălean D.) 
Cine se abţine? –   
Hotărârea a fost adoptată cu 15 voturi pentru, şi 6 voturi împotrivă. 
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8.      Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în 
valută pentru o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu-Mureş şi a Consiliului local, cu 
ocazia deplasării la Guzelcamli/Turcia, pentru a participa la Festivalul Tradiţional de 
Cultură, Artă şi Activităţi Maritime în perioada 8 -18 iulie 2012. 

Dl. consilier Torzsok:  - supun la vot proiectul de hotărâre propus. 
Cine este pentru? – 14 voturi 
Cine este împotrivă? - 7 voturi  (Brişcaru C., Loghin L., Sabău A., Ciotlăus I., 

Pui S., Simpălean D., Soos Z.) 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 14 voturi pentru şi 7 voturi împotrivă. 
Dl. consilier Bakos: - la punctul 1 am trecut uşor peste un mic detaliu. Ca aceste 

comisii de specialitate să poată funcţiona, trebuie să se întrunească după această şedinţă 
fiindcă altfel nu va fi cine să convoace şedinţa comisiilor. Trebuie aleşi preşedinţii şi 
secretarii comisiilor. 

Atunci, rămâne să primim un telefon. 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a consiliului 

local se încheie. 
 
 

 
dl. consilier Törzsök Sandor – preşedinte de şedinţă _______________ 
jrs. Cioban Maria – Secretarul Municipiului Tîrgu-Mureş ________ 
 

 


